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Verslag vergadering ASD maandag 10 oktober 2022  
Vergaderruimte: kelder van het gemeentehuis, vergaderzaal 011  

-------------------------------------------------------------------------------------------- 

Notulen:  Evelien Moors  
Voorzitter: Jaap Overbeek 
Mka:  Ashna Vishnudatt 
Gasten:  Stefanie van Vliet, Lisette Schraag, Frits Streijl, Liesbeth van Dun en Ilse Zethof  
 
1. Vaststellen agenda 

- De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Hij geeft aan dat deze 
vergadering valt in de Week van de Toegankelijkheid en de vergadering begint dan ook met 
een themasessie ‘Inclusief en Toegankelijk’ in aanwezigheid van de werkgroep Toegankelijk en 
Inclusief Aalsmeer 

 
2.           Themabijeenkomst ‘Inclusief en Toegankelijk’ 

- De werkgroep Toegankelijk en Inclusief Aalsmeer begint met een toelichting op het VN-verdrag 
Handicap dat Nederland als een van de laatste landen heeft geratificeerd. Bij een handicap 
worden drempels ervaren om goed te kunnen participeren. Vaak wordt gedacht aan louter 
fysieke toegankelijkheid, maar het gaat ook om houding, communicatie, instituties en politiek. 
Vanuit het verdrag wordt opgeroepen om volgens het sociaal model te denken, ‘niet over ons 
zonder ons’. Ervaringsdeskundigen moeten intensief worden betrokken. Met name artikelen 
24 t/m 32 over levensdomeinen zijn van belang voor de gemeentes. Die artikelen gaan niet 
alleen over gezondheid en sociaal domein, maar gaan over alle onderdelen van de 
maatschappij waar mensen met een beperking hetzelfde moeten kunnen zijn.   

- Een verplichting voor gemeentes vanuit het verdrag is het opstellen van een Lokale Inclusie 
Agenda (LIA). Gemeentes dienen met ervaringsdeskundigen beleid te maken over hoe 
inwoners met een beperking kunnen meedoen. Het beleid dient binnen de grenzen van het 
redelijke te worden gemaakt. De VNG heeft een handreiking opgesteld die als handvat kan 
dienen voor de gemeentes om stappen te zetten. 

- In Aalsmeer is enige tijd geleden een werkgroep bestaande uit enkele vrijwilligers gestart. Na 
een brainstorm is de werkgroep gekomen tot actiepunten voor de LIA. Vanwege corona is veel 
digitaal gedaan. Er is gefocust op bewustwording en informatieverstrekking (hoewel de 
website nog wel kan worden verbeterd). Er zijn wel aandachtspunten voor de werkwijze van 
Aalsmeer. Het is jammer dat in Aalsmeer alleen wordt gekeken vanuit het sociaal domein. Ook 
ontbreekt een wethouder Inclusie en is er gebrek aan professionele projectondersteuning met 
budget en kennis over de rol van de gemeente. De LIA van Aalsmeer is vrijwel alleen praktisch 
ingestoken. Een voorbeeld waar het wel goed is gegaan, is Schagen waar ook een wethouder 
Inclusie is aangesteld. Daar helpt het ook dat het via een Raadsvoorstel is aangekaart. Na 
brede steun vanuit de Gemeenteraad heeft iedere wethouder geld uit het eigen budget 
vrijgemaakt hiervoor. Hierdoor wordt ook breed een grote betrokkenheid gevoeld.   

- De werkgroep en de ASD bespreken enkele dilemma’s. Zo schetst de werkgroep een voorbeeld 
aangaande een inclusieve speeltuin om te illustreren hoe er vanuit de gemeente in Aalsmeer 
wordt gereageerd. Vanuit de gemeente werd er niet alleen geen budget gegeven voor de 
inclusieve speeltuin, maar er was ook geen medewerking om het binnengekomen geld via 
donaties en subsidies tijdelijk te stallen. Dat is niet handelen volgens het VN-verdrag. Er dienen 
andere keuzes te worden gemaakt, zodat iedereen van tevoren kan meedoen. Ook is het een 
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dilemma waar de verantwoordelijkheid ligt: bij de gemeente of de inwoners. Als voorbeeld 
worden de reclameborden in de Dorpsstraat genoemd die problematisch zijn voor 
bijvoorbeeld mensen die blind zijn of slechtziend. Linda vindt dat er in ieder geval door de 
gemeente budget moet worden vrijgemaakt voor ervaringsdeskundigen.  

- Over het vervolg geeft de werkgroep aan dat zij een voorstel zullen sturen naar het College. De 
ASD biedt aan om mee te lezen. Daarna kan de ASD het voorstel ondersteunen. De ASD en de 
werkgroep spreken af dat Erwin vanuit de ASD zal meelezen.  

- De werkgroep dankt de ASD voor deze bespreking en geeft aan dat signalen kunnen worden 
gestuurd naar toegankelijk@aalsmeer.nl. Ook ervaringsdeskundigen worden nog gezocht.  

 
3.          Pauze 
 
4.  Belangrijkste ingekomen en uitgaande stukken vanaf september 2022         

- De ASD neemt kennis van de ingekomen stukken.  
- Er wordt nog ingegaan op de raadsbrief over problemen met het leerlingenvervoer. Dit is niet 

goed gegaan in de regio. Ook wordt stilgestaan bij de raadsbrief over tijdelijke opvangbuurten. 
Die zijn bedoeld voor economisch daklozen. Tot slot meldt de voorzitter dat hij namens de ASD 
naar de Hannie van Leeuwenlezing zal gaan.  

                            
5.          Mededelingen Dagelijks Bestuur          

- Het procesvoorstel voor een gezamenlijke werkwijze van het DB naar de gemeente zal als een 
intern stuk worden beschouwd. Het College heeft het niet meegenomen als collegebesluit.  

 
6.          Bespreking Jaarverslag 2021 Participe 

- De ASD stelt dat het jaarverslag met name een financieel verslag is waarbij een aantal 
actielijnen zijn uiteengezet. Er wordt opgemerkt dat het eigen vermogen aanzienlijk is.  

 
7.  Info uit de werkgroepen: 
                                   a.   Werkgroep Jeugd  

- Marije is de nieuwe voorzitter van de werkgroep. De werkgroep wil onder meer gaan kijken 
naar kinderen en jongeren die thuis zitten en geen onderwijs krijgen (met name voortgezet 
onderwijs).  
 
                     b. Werkgroep Participatie  

- De voorzitter en Herman waren aanwezig bij een bijeenkomst van de Adviesgroep 
Statushouders. Andere aanwezigen waren beleidsmedewerkers van de gemeente, Participe en 
enkele ervaringsdeskundigen. Er is afgesproken om periodiek samen te komen. Er kwam onder 
meer naar voren dat veel statushouders wantrouwig naar de overheid zijn. Er is opgeroepen 
om clientmanagers meer te trainen op interculturele communicatie. Verder is er gesproken 
over inburgering en taalopleidingen. Op korte termijn gaat de adviesgroep onder meer de 
standaardbrieven van de gemeente bespreken en daarbij bekijken hoe zinnen anders kunnen 
worden geformuleerd.  

                                                                 
                                   c.   Werkgroep WMO                                        

- Dick heeft contact opgenomen met de voorzitter van de Taskforce Zorg & Wonen. Zij deelt de 
zorg dat er nog niets van de gemeente is vernomen.  
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8.           Verslag ASD 8 september 2022 en besluitenlijst 
- Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  
- De actielijst wordt geactualiseerd.  

 
9.           Wat verder ter tafel komt 

- De voorzitter geeft aan via de secretaris de regionale zorgvisie te zullen sturen.  
- Afke vraagt of er ook op andere dagen kan worden vergaderd dan op de maandag of de 

woensdag. De voorzitter antwoordt dat er voor de volgende vergadering een 
conceptvergaderschema voor 2023 zal worden opgesteld.  

- Marije vraagt hoe ver van tevoren de agenda’s van de Gemeenteraad worden gedeeld. De 
voorzitter antwoordt dat dit kort van tevoren wordt gedaan. Hij attendeert de ASD zo snel 
mogelijk op relevante onderwerpen.  

- Herman geeft aan dat op de Wilhelminastraat een woning wordt gebruikt door onder meer de 
wijkagent en Eigen Haard. Dit is opmerkelijk gezien de woningnood. Gerard antwoordt dat het 
een breder initiatief is en dat het ook toegankelijk is voor inwoners. Het is wel de vraag of het 
initiatief succesvol is.  

- Mirjam geeft aan zorgen te hebben over de energietoeslag voor de inwoners van Aalsmeer. De 
voorzitter antwoordt dat er in de werkgroep Participatie over is gesproken. Er is aan de 
gemeente gevraagd of in twee keer de toeslag uitbetalen de beste manier is. Dit verandert 
echter niet. Er zijn wel energiecoaches die kunnen kijken naar isolatie en er komt een plafond 
vanuit het Rijk.   

 
10.         Volgende vergadering donderdag 10 november 2022     

- Op de agenda staat onder meer: 

• Bart Zonnenberg: Cliëntervaringsonderzoek WMO 

• Clement Koster: presentatie Jeugdhulp 

• Gezondheidsmonitor GGD 
o Algemeen 
o Gezondheid en welbevinden 65-plussers in Aalsmeer 
o Factsheet gezondheid onder jongeren 2021 

              
21.55 uur    Sluiting  
 
Actielijst 
 

START 
DATUM 

 ONDERWERP EIND 
DATUM 

ACTIE 
DOOR 

20161109  Notitie Burgerportaal monitoren, kenniskaart op 
agenda zetten 

2022 Dick 

      

20201022  Bespreken inzet externe communicatie tijdens 
behandeling Participatievisie 

2022 Allen 

     

20210610  Statuten aanpassen n.a.v. WBTR Voor 2026 DB 

     

20211104  Kwaliteitsadviseur Sociaal Team uitnodigen voor 
vergadering om doorbreekmethode te bespreken 

November 2022 DB 
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Komende vergaderingen 

Donderdagavond 10 november 2022 

Maandagavond    12 december 2022 

 
 
 
  
 
 

     

20220214  Foto en introductie naar Dick sturen voor website November 2022 Ashna  

     

20220908  Verpleeghuis uitnodigen om te spreken over 
overbruggingszorg 

2022 DB 

20220908  Gemeente vragen over verschil alleenstaanden 
versus getrouwde stellen schuldhulpverlening 

November 2022 Voorzitter 

20220908  Monitoren coronaeffect bij jongeren 2022 Werkgroep 
Jeugd 

20220908  Integraal zorgakkoord agenderen 2022 DB 

     

20221010  Conceptvergaderschema 2023 opstellen en 
agenderen voor vergadering in november 

November 2022 DB 

20221010  Meekijken met voorstel werkgroep Toegankelijk en 
Inclusief Aalsmeer 

2022 Erwin 


